
 

 

ALTERNATIVA EN COMÚ EXPLICA L'ELEVAT COST DE LA TAXA DE RESIDUS PER LA 

DOLENTA GESTIÓ DEL GOVERN MUNICIPAL 

 

El proppassat 20 de juny, Alternativa en Comú va convocar la ciutadania d’Abrera per valorar 

tècnica i políticament la nova taxa d’escombraries que l’Equip de Govern ha imposat per aquest 

any. 

Davant d’unes 50 persones, Iraida Adell i Raúl Montesinos van explicar que la nova taxa, 

d’imposició obligada a partir del 2025 en virtut d’una directriu europea, havia de ser una taxa 

no-deficitària, és a dir, que el cost total de la recollida de residus s'ha de sufragar a càrrec dels 

ingressos de la taxa. 

Després d’una explicació de quines són les operacions que integren la recollida de residus al 

municipi i com el govern ha calculat la taxa per les llars i pels comerços, els membres 

d'Alternativa en Comú van explicar que l’elevat cost de la taxa pels abrerencs i abrerenques és el 

resultat de la deixadesa del govern municipal que ha desoït sistemàticament els avisos de 

l’oposició que havia reclamat feia anys la necessitat de prendre mesures per millorar els molt 

negatius resultats d’Abrera en separació de residus. 

A conseqüència de la inacció del govern, Abrera no disposa d’un Pla de prevenció de residus 

aprovat i és un dels pobles amb pitjors percentatges de recollida selectiva de tot el Baix Llobregat. 

De tal manera que hi ha un retorn econòmic molt baix en concepte de recollida selectiva i això 

implica que la taxa és molt elevada a diferència d’altres municipis que sí que han fet els deures i 

tenen taxes molt més ajustades. 

També van recordar que Alternativa en Comú va votar en contra de les ordenances fiscals que 

inclouen aquesta taxa i que, fins i tot, va forçar un ple extraordinari monogràfic tot presentant 

una reclamació per aconseguir que, com a mínim, es tingués en compte pel càlcul de la taxa el 

nombre de persones que viuen a cada habitatge i els metres quadrats de l’habitatge, però 

aquesta proposta va ser rebutjada amb els vots en contra del PSC i de VOX, vots que van 

permetre l’aprovació definitiva de les ordenances fiscals sense cap modificació. 

L’acte va finalitzar amb un torn de preguntes per part de les persones assistents, moltes d’elles 

comerciants d’Abrera, on va quedar palès el malestar de la ciutadania amb el cost de la taxa i on 

els membres presents del grup municipal d’Alternativa en Comú van reafirmar el fet que la taxa 

no serà totalment equitativa ni justa fins que no s’implementin sistemes de pagament en funció 

dels residus realment generats. Alhora, van insistir en el fet que implementar-la un any abans 

del límit legal respon a la necessitat de fer caixa d’un govern municipal que en aquest anys ha 

gestionat de forma nefasta les finances municipals.   
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